

# **BDO Unibank, Inc. – Hong Kong Branch**

(Incorporated in Philippines with limited liability)

Financial Information Disclosure Statement  
for the half year ended 30 June 2022

財務資料披露報告  
截止 2022 年 06 月 30 日止年度

## Table of contents

	Page
Chief Executive's statement 行政總裁聲明	1
Statement of Profit or Loss (unaudited) 損益表 (未經審計)	2
Statement of Financial Position (unaudited) 資產負債表(未經審計)	3
Additional Information 其他資料	4 - 19
Group Information 集團綜合資料	20

## Chief Executive's statement

### 行政總裁聲明

We enclose herewith the Unaudited Financial Information Disclosure Statement ("Disclosure Statement") for the half year ended 30 June 2022 which have been prepared under Part 8 of the Banking (Disclosure) Rules.

我們謹此附上根據銀行業(披露)規則披露第 8 部編製截至 2022 年 06 月 30 日止未經審計的本年度之財務資料披露報告 ("披露報告")。

This Disclosure Statement is available at BDO Unibank, Inc. Hong Kong Branch ("Branch") at G/F, Euro Trade Centre, 13-14 Connaught Road, Central, Hong Kong.

此披露報告可於BDO Unibank, Inc. 金融銀行有限公司香港分行("本行")取得，地址為香港中環干諾道13-14號歐陸貿易中心地下。

A copy of the Disclosure Statement has also been lodged with the public registry of Hong Kong Monetary Authority ("HKMA") and is available on our website at <https://www.bdo.com.ph/hong-kong-branch> for the general public access.

此披露報告已上載於香港金融管理局的監管網址，及本行網址供公共查閱，連結 <https://www.bdo.com.ph/hong-kong-branch>。

The disclosure statements use both English and Chinese language. If there is any inconsistency between English and Chinese, the English version shall prevail.

此披露報告同時使用英文及中文。如英文本與中文本有歧異，應以英文本為準。



Nancy T. Estrada

Alternate Chief Executive

替任行政總裁

30 September 2022

2022 年 09 月 30 日

BDO Unibank Inc., Hong Kong Branch

Financial Information Disclosure Statement for the half-year ended 30 June 2022

截至2022年06月30日止年度財務資料披露報告

Statement of Profit or Loss (unaudited)

損益表 (未經審計)

HKD'000 港幣千元 (Unless otherwise indicated 另註除外)

			Half-year ended 30 Jun 2022	Half-year ended 30 Jun 2021
		附註	2022年06月30日	2021年06月30日
			止年度	止年度
Interest income	利息收入	1	84,343	74,342
Interest expense	利息支出	2	(26,298)	(27,822)
<b>Net interest income</b>	<b>淨利息收入</b>		<b>58,045</b>	<b>46,520</b>
Fees and commission income	收費及佣金收入	3	10,497	7,927
Trading (loss) / income	買賣 (虧損) / 收益	4	2,971	2,052
Other income	其他收入	5	78	76
<b>Total other operating income</b>	<b>其他營運總收入</b>		<b>13,546</b>	<b>10,055</b>
<b>Total income</b>	<b>總收入</b>		<b>71,591</b>	<b>56,575</b>
Staff expense	薪金支出		(6,094)	(6,557)
Rental expense	租金支出		(6,761)	(6,947)
Other operating expenses	其他營運支出		(4,051)	(5,262)
<b>Total operating expenses</b>	<b>總營運支出</b>		<b>(16,906)</b>	<b>(18,766)</b>
Operating profit before allowance for credit and other losses	信貸減值及其他損失前之經營溢利		54,685	37,809
Allowance for credit and other losses	信貸損失及其他虧損		(5,673)	11,151
<b>Profit before income tax</b>	<b>稅前溢利</b>		<b>49,012</b>	<b>48,960</b>
Income tax expense	稅項支出		(5,590)	(5,006)
<b>Profit after income tax</b>	<b>除稅後溢利</b>		<b>43,422</b>	<b>43,954</b>

BDO Unibank Inc., Hong Kong Branch

Financial Information Disclosure Statement for the half-year ended 30 June 2022

截至2022年06月30日止年度財務資料披露報告

Statement of Financial Position (unaudited)

資產負債表 (未經審計)

HKD'000 港幣千元 (Unless otherwise indicated 另註除外)

		Notes 附註	As at 30 Jun 2022 於2022年06月30日	As at 31 Dec 2021 於2021年12月31日
<b>Assets</b>	<b>資產</b>			
Cash and balances with central bank	現金及中央銀行結餘	6	51,425	33,039
Due from banks	存於銀行同業金額	7	1,415,912	1,669,121
Investment securities	投資證券	8	1,841,040	1,530,308
Loans and advances to customers	客戶貸款	9	3,145,171	2,950,280
Derivatives	衍生工具	13	6	57
Other assets	其他資產	10	99,828	99,960
<b>Total assets</b>	<b>總資產</b>		<b>6,553,382</b>	<b>6,282,765</b>
<b>Liabilities</b>	<b>負債</b>			
Due to banks	給欠銀行同業金額	11	3,058,538	2,915,419
Balances with central bank	中央銀行結餘		0	115
Deposits and balances from customers	客戶存款及結餘	12	3,339,764	3,283,257
Other liabilities	其他負債		151,253	82,702
Other provisions	其他撥備		3,827	1,272
<b>Total liabilities</b>	<b>總負債</b>		<b>6,553,382</b>	<b>6,282,765</b>

## Financial Information Disclosure Statement for the half-year ended 30 June 2022

## 截至2022年06月30日止年度財務資料披露報告

## Additional Information

## 其他資料

HKD'000 港幣千元 (Unless otherwise indicated 另註除外)

		Half-year ended 30 Jun 2022 2022年06月30日 止年度	Half-year ended 30 Jun 2021 2021年06月30日 止年度
<b>1 Interest income</b>	<b>利息收入</b>		
Interest income on loans to customers	客戶貸款之利息收入	49,779	41,708
Interest income on placements with banks and other financial institution	銀行同業及金融機構存款之利息收入	2,583	1,706
Interest income on investment	投資利息收入	31,981	30,928
		<u>84,343</u>	<u>74,342</u>
		Half-year ended 30 Jun 2022 2022年06月30日 止年度	Half-year ended 30 Jun 2021 2021年06月30日 止年度
<b>2 Interest expense</b>	<b>利息支出</b>		
Interest expense on deposits from customers	客戶存款之利息支出	12,457	15,945
Interest expense on deposits from banks and other financial institutions	銀行同業及金融機構存款之利息支出	13,777	11,684
Interest expense on lease liabilities	租賃負債之利息支出	64	193
		<u>26,298</u>	<u>27,822</u>
		Half-year ended 30 Jun 2022 2022年06月30日 止年度	Half-year ended 30 Jun 2021 2021年06月30日 止年度
<b>3 Fees and commission income</b>	<b>收費及佣金收入</b>		
Fee and commission income from loan syndication	銀團貸款之收費及佣金收入	215	1,272
Fee and commission income from trade business	交易業務之收費及佣金收入	8,515	5,219
Other service fees	其他服務收入	1,767	1,436
		<u>10,497</u>	<u>7,927</u>
		Half-year ended 30 Jun 2022 2022年06月30日 止年度	Half-year ended 30 Jun 2021 2021年06月30日 止年度
<b>4 Trading (loss) / income</b>	<b>買賣 (虧損) / 收益</b>		
Net (loss) / gain from dealing in foreign exchange	外匯買賣 (虧損) / 收益淨額	2,858	909
Net (loss) / gain from security investments	投資證券(虧損)/收益淨額	113	1,143
		<u>2,971</u>	<u>2,052</u>

## Financial Information Disclosure Statement for the half-year ended 30 June 2022

截至2022年06月30日止年度財務資料披露報告

Additional Information

其他資料

HKD'000 港幣千元 (Unless otherwise indicated 另註除外)

		Half-year ended 30 Jun 2022 2022年06月30日 止年度	Half-year ended 30 Jun 2021 2021年06月30日 止年度
<b>5 Other income</b>	<b>其他收入</b>		
Miscellaneous income	雜項收入	78	76
		<u>78</u>	<u>76</u>
		As at 30 Jun 2022 於2022年06月30日	As at 31 Dec 2021 於2021年12月31日
<b>6 Cash and balances with central bank</b>	<b>現金及中央銀行結餘</b>		
Cash on hand	現金	7,577	4,311
Balance with central bank	中央銀行結餘	43,848	28,728
		<u>51,425</u>	<u>33,039</u>
		As at 30 Jun 2022 於2022年06月30日	As at 31 Dec 2021 於2021年12月31日
<b>7 Due from banks</b>	<b>存於銀行同業金額</b>		
Balances with banks	銀行同業結餘	350,496	81,278
Placements with banks	銀行同業存款	1,065,248	1,587,690
Amount due from overseas offices	存放於海外辦事處金額	168	180
		<u>1,415,912</u>	<u>1,669,148</u>
Less: Allowance for credit losses (Loans and advances to banks)	減: 信貸損失 (銀行同業貸款)	(0)	(27)
		<u>1,415,912</u>	<u>1,669,121</u>

The Branch adopted Philippine Financial Reporting Standards 9 (PFRS 9) by considering the Expected Credit Losses (ECL) of its financial instruments from 2017. The measurement of ECL reflects the probability-weighted outcomes, time value of money and the best available forward-looking outcomes based on the following three impairment stages:

本行從 2017 年起採用菲律賓會計準則第 9 號以評估金融工具的預期信貸損失 (ECL)。根據下列三個減值階段，預期信貸損失計量反映機會權重的結果，以及金錢時間值和最佳前瞻性的結果：

- (i) Stage 1 (Performing): a provision for 12-month ECL is recognized for financial instruments where no significant increase in credit risk since initial recognition.  
第一階段 (正常資產): 錄入金融工具後，無顯著信貸風險增加，會按十二個月的預期信貸損失計算。
- (ii) Stage 2 (Under Performing): a provision for Lifetime ECL is recognized for financial instruments where credit risk has increased significantly since initial recognition but with potential for recovery or rescheduling.  
第二階段 (表現欠佳): 錄入金融工具後，信貸風險顯著增加，但資產仍有機會收回或重組，會按全期計算預期信貸損失計算。
- (iii) Stage 3 (Non-performing): a provision for Lifetime ECL is recognized for credit-impaired financial instruments requiring major restructuring or for foreclosure.  
第三階段 (逾期或不良): 信貸受損金融工具需要重大重組或出售止贖抵押品，會按全期計算預期信貸損失計算。

Financial Information Disclosure Statement for the half-year ended 30 June 2022

截至 2022 年 06 月 30 日止年度財務資料披露報告

Additional Information

其他資料

HKD'000 港幣千元 (Unless otherwise indicated 另註除外)

		As at 30 Jun 2022 於2022年06月30日	As at 31 Dec 2021 於2021年12月31日
<b>8 Investment securities</b>	<b>投資證券</b>		
Financial assets at fair value through other comprehensive income	以公允價值計量且其變動計入其他綜合收益之金融資產	143,690	158,385
Financial assets at amortised cost	按攤銷後成本衡量之金融資產	1,698,268	1,372,503
		<u>1,841,958</u>	<u>1,530,888</u>
Less: Allowance for credit losses	減: 信貸損失	(918)	(580)
		<u>1,841,040</u>	<u>1,530,308</u>

The Branch adopted Philippine Financial Reporting Standards 9 (PFRS 9) by considering the Expected Credit Losses (ECL) of its financial instruments from 2017. The measurement of ECL reflects the probability-weighted outcomes, time value of money and the best available forward-looking outcomes based on the following three impairment stages:

本行從 2017 年起採用菲律賓會計準則第 9 號以評估金融工具的預期信貸損失 (ECL)。根據下列三個減值階段，預期信貸損失計量反映機會權重的結果，以及金錢時間值和最佳前瞻性的結果：

- (i) Stage 1 (Performing): a provision for 12-month ECL is recognized for financial instruments where no significant increase in credit risk since initial recognition.  
第一階段 (正常資產): 錄入金融工具後，無顯著信貸風險增加，會按十二個月的預期信貸損失計算。
- (ii) Stage 2 (Under Performing): a provision for Lifetime ECL is recognized for financial instruments where credit risk has increased significantly since initial recognition but with potential for recovery or rescheduling.  
第二階段 (表現欠佳): 錄入金融工具後，信貸風險顯著增加，但資產仍有機會收回或重組，會按全期計算預期信貸損失計算。
- (iii) Stage 3 (Non-performing): a provision for Lifetime ECL is recognized for credit-impaired financial instruments requiring major restructuring or for foreclosure.  
第三階段 (逾期或不良): 信貸受損金融工具需要重大重組或出售止贖抵押品，會按全期計算預期信貸損失計算。



Financial Information Disclosure Statement for the half-year ended 30 June 2022

截至2022年06月30日止年度財務資料披露報告

Additional Information

其他資料

HKD'000 港幣千元 (Unless otherwise indicated 另註除外)

		As at 30 Jun 2022	As at 31 Dec 2021
		於2022年06月30日	於2021年12月31日
<b>9 Loans and advances to customers</b>	<b>客戶貸款</b>		
Loans and advances to customers	客戶貸款	3,158,464	2,960,690
Less: Allowance for credit losses	減: - 信貸損失	(13,293)	(10,410)
Specific provisions	- 個別減值撥備	0	0
		<u>3,145,171</u>	<u>2,950,280</u>

The Branch adopted Philippine Financial Reporting Standards 9 (PFRS 9) by considering the Expected Credit Losses (ECL) of its financial instruments from 2017. The measurement of ECL reflects the probability-weighted outcomes, time value of money and the best available forward-looking outcomes based on the following three impairment stages:

本行從 2017 年 起採用菲律賓會計準則第 9 號以評估金融工具的預期信貸損失 (ECL)。根據下列三個減值階段，預期信貸損失計量反映機會權重的結果，以及金錢時間值和最佳前瞻性的結果：

- (i) Stage 1 (Performing): a provision for 12-month ECL is recognized for financial instruments where no significant increase in credit risk since initial recognition.  
第一階段 (正常資產): 錄入金融工具後，無顯著信貸風險增加，會按十二個月的預期信貸損失計算。
- (ii) Stage 2 (Under Performing): a provision for Lifetime ECL is recognized for financial instruments where credit risk has increased significantly since initial recognition but with potential for recovery or rescheduling.  
第二階段 (表現欠佳): 錄入金融工具後，信貸風險顯著增加，但資產仍有機會收回或重組，會按全期計算預期信貸損失計算。
- (iii) Stage 3 (Non-performing): a provision for Lifetime ECL is recognized for credit-impaired financial instruments requiring major restructuring or for foreclosure.  
第三階段 (逾期或不良): 信貸受損金融工具需要重大重組或出售止贖抵押品，會按全期計算預期信貸損失計算。

Financial Information Disclosure Statement for the half-year ended 30 June 2022

截至2022年06月30日止年度財務資料披露報告

Additional Information

其他資料

HKD'000 港幣千元 (Unless otherwise indicated 另註除外)

		As at 30 Jun 2022 於2022年06月30日	As at 31 Dec 2021 於2021年12月31日
<b>10 Other assets</b>	<b>其他資產</b>		
Accrued interest receivables	應收利息	41,826	37,278
Fixed assets	固定資產	613	939
Right-of-use assets	使用權資產	2,288	8,255
Others	其他	55,101	53,488
		<u>99,828</u>	<u>99,960</u>
		As at 30 Jun 2022 於2022年06月30日	As at 31 Dec 2021 於2021年12月31日
<b>11 Due to banks</b>	<b>給欠銀行同業金額</b>		
Balances from banks	銀行同業存款結餘	1,999,467	2,003,306
Amounts due to overseas offices	結欠海外辦事處金額	569,806	456,597
Amounts due to overseas offices-Branch profit	結欠海外辦事處金額 - 本行溢利	489,265	455,516
		<u>3,058,538</u>	<u>2,915,419</u>
		As at 30 Jun 2022 於2022年06月30日	As at 31 Dec 2021 於2021年12月31日
<b>12 Deposits and balances from customers</b>	<b>客戶存款及賬戶結餘</b>		
Demand deposits	活期存款	87,344	80,485
Savings deposits	往來賬戶	1,150,616	1,175,644
Time deposits	定期存款	2,101,804	2,027,128
		<u>3,339,764</u>	<u>3,283,257</u>
		As at 30 Jun 2022 於2022年06月30日	As at 31 Dec 2021 於2021年12月31日
<b>13 Derivatives</b>	<b>衍生工具</b>		
<b>Notional amount</b>	<b>合約數額</b>		
Foreign exchange swap	外幣互換	300,000	40,000
		As at 30 Jun 2022 於2022年06月30日	As at 31 Dec 2021 於2021年12月31日
<b>Positive (Negative) fair value</b>	<b>正(負)公允價值</b>		
Foreign exchange swap	外幣互換	6	57

The Branch's derivative financial instruments are principally undertaken for asset and liabilities management specifically liquidity purposes.

本行持有衍生金融工具主要針對資產及負債管理的流動性風險。

Financial Information Disclosure Statement for the half-year ended 30 June 2022

截至 2022 年 06 月 30 日止年度財務資料披露報告

Additional Information

其他資料

HKD'000 港幣千元 (Unless otherwise indicated 另註除外)

**14 Loans and advances to customers by loan usage and industry sector**

客戶貸款之行業類別		As at 30 Jun 2022		As at 31 Dec 2021	
		於2022年06月30日		於2021年12月31日	
		Gross loans and advances	Absolute amount covered by collateral	Gross loans and advances	Absolute amount covered by collateral
		放款總額	抵押總值	放款總額	抵押總值
Industrial, commercial and financial:	工商金融				
- Manufacturing	- 製造業	0	-	0	-
- Wholesale and retail trade	- 批發及零售貿易	580,387	-	612,959	-
- Others	- 其他	78,472	-	77,980	-
<b>Loans and advances for use in Hong Kong</b>	<b>在香港使用之客戶貸款</b>	<b>658,859</b>	<b>-</b>	<b>690,939</b>	<b>-</b>
<b>Loans and advances for use outside Hong Kong</b>	<b>在香港以外使用之貸款</b>	<b>1,878,949</b>	<b>-</b>	<b>2,073,462</b>	<b>-</b>
<b>Trade financing</b>	<b>貿易融資</b>	<b>620,656</b>	<b>-</b>	<b>196,289</b>	<b>-</b>
<b>Loans and advances to customers</b>	<b>客戶貸款</b>	<b>3,158,464</b>	<b>-</b>	<b>2,960,690</b>	<b>-</b>

The above information concerning loans and advances to customers by industry sectors is prepared by classifying the loans and advances according to the usage of advances and is stated gross of any impairment allowances. Where collateral values are greater than gross loans and advances, only the amount of collateral up to the gross loans and advances is included.

以上客戶貸款之行業類別是按該等貸款之用途分類及未減除任何減值準備。當抵押品價值高於客戶貸款及放款總額，則抵押品價值只計算至貸款及放款總額。

**15 Loans and advances to customers by geographic area**

客戶貸款之國家或地域分類		As at 30 Jun 2022		As at 31 Dec 2021	
		於2022年06月30日		於2021年12月31日	
Hong Kong	香港	1,282,629		1,039,906	
United States	美國	784,720		779,800	
Mainland China	中國	420,610		417,973	
Others	其他	670,505		723,011	
		<b>3,158,464</b>	<b>-</b>	<b>2,960,690</b>	<b>-</b>

Loans and advances to customers by geographical area are classified according to the location of the counterparties for which exceed 10% of the aggregate gross amount loans and advances to customers.

國家或地域之分類是依照客戶所在之地區而劃定，其佔客戶貸款總額百分之十或以上者作披露。

Financial Information Disclosure Statement for the half-year ended 30 June 2022

截至 2022 年 06 月 30 日止年度財務資料披露報告

Additional Information

其他資料

HKD'000 港幣千元 (Unless otherwise indicated 另註除外)

**16 Overdue assets**

**逾期資產**

There were no overdue assets as at 30 June 2022 and 31 December 2021

於 2022 年 06 月 30 日及 2021 年 12 月 31 日，本行並沒有逾期資產。

**17 Rescheduled assets**

**重組資產**

There were no rescheduled loans and advances to customers as at 30 June 2022 and 31 December 2021.

於 2022 年 06 月 30 日及 2021 年 12 月 31 日，本行並沒有重組資產。

Financial Information Disclosure Statement for the half-year ended 30 June 2022

截至 2022 年 06 月 30 日止年度財務資料披露報告

Additional Information

其他資料

HKD'000 港幣千元 (Unless otherwise indicated 另註除外)

## 18 International claims

## 國際債權

Breakdown of the international claims by countries where it constitutes 10% or more of the total international claims after taking into consideration of transfer of risks, according to the location of the counterparties and the type of counterparties; and as defined under the Banking (Disclosure) Rules and with reference to the HKMA's Return of International Banking Statistics.

根據交易對手風險轉移後之所在地及類別披露佔有國際債權總額百分之十或以上的國家及明細數；按銀行業（披露）規則所界定及香港金融管理局國際銀行業統計申報表所描述。

		Non-bank private sector 非銀行私人機構			Total 總額	
		Banks 銀行	Official sector 官方機構	Non-bank financial institutions 非銀行金融機構		Non-financial private sector 非金融私人機構
As at 30 Jun 2022	於 2022 年 06 月 30 日					
<b>Developed countries of which:</b>	<b>已發展國家</b>	<b>1,478,655</b>	-	-	<b>1,017,069</b>	<b>2,495,724</b>
- United States	- 美國	335,756	-	-	1,001,345	1,337,101
- Japan	- 日本	732,035	-	-	-	732,035
- Others	- 其他	410,864	-	-	15,724	426,588
<b>Offshore centres</b>	<b>離岸中心</b>	<b>15,771</b>	-	-	<b>135,503</b>	<b>151,274</b>
<b>Developing Latin America and Caribbean</b>	<b>拉丁美洲和加勒比發展中國家</b>	-	-	-	<b>34,906</b>	<b>34,906</b>
<b>Developing Africa and Middle East</b>	<b>非洲及中東發展中國家</b>	-	-	-	<b>99,621</b>	<b>99,621</b>
<b>Developing Asia-Pacific of which:</b>	<b>亞太區發展中國家</b>	<b>473,208</b>	-	-	<b>1,963,356</b>	<b>2,436,564</b>
- Philippines	- 菲律賓	256,040	-	-	581,023	837,063
- Others	- 其他	217,168	-	-	1,382,333	1,599,501
		<b>1,967,634</b>	-	-	<b>3,250,455</b>	<b>5,218,089</b>

Financial Information Disclosure Statement for the half-year ended 30 June 2022

截至 2022 年 06 月 30 日止年度財務資料披露報告

Additional Information

其他資料

HKD'000 港幣千元 (Unless otherwise indicated 另註除外)

## 18 International claims (continued) 國際債權 (續)

		Non-bank private sector 非銀行私人機構			Total 總額	
		Banks 銀行	Official sector 官方機構	Non-bank financial institutions 非銀行金融機構		Non-financial private sector 非金融私人機構
As at 31 Dec 2021	於 2021 年 12 月 31 日					
<b>Developed countries of which:</b>	<b>已發展國家</b>	<b>1,732,694</b>	<b>-</b>	<b>-</b>	<b>854,990</b>	<b>2,587,684</b>
- United States	- 美國	69,405	-	-	839,364	908,769
- Japan	- 日本	1,374,691	-	-	-	1,374,691
- Others	- 其他	288,598	-	-	15,626	304,224
<b>Offshore centres of which:</b>	<b>離岸中心</b>	<b>15,676</b>	<b>-</b>	<b>-</b>	<b>156,410</b>	<b>172,086</b>
<b>Developing Latin America and Caribbean</b>	<b>拉丁美洲和加勒比發展中國家</b>	<b>-</b>	<b>-</b>	<b>-</b>	<b>39,434</b>	<b>39,434</b>
<b>Developing Africa and Middle East</b>	<b>非洲及中東發展中國家</b>	<b>-</b>	<b>-</b>	<b>-</b>	<b>105,913</b>	<b>105,913</b>
<b>Developing Asia-Pacific of which:</b>	<b>亞太區發展中國家</b>	<b>342,828</b>	<b>-</b>	<b>-</b>	<b>1,935,414</b>	<b>2,278,242</b>
- Philippines	- 菲律賓	231,011	-	-	534,300	765,311
- Others	- 其他	111,817	-	-	1,401,114	1,512,931
		<b>2,091,198</b>	<b>-</b>	<b>-</b>	<b>3,092,161</b>	<b>5,183,359</b>

Financial Information Disclosure Statement for the half-year ended 30 June 2022

截至 2022 年 06 月 30 日止年度財務資料披露報告

Additional Information

其他資料

HKD'000 港幣千元 (Unless otherwise indicated 另註除外)

**19 Mainland activities 內地活動**

The figures below are prepared in accordance to the types of counterparties as defined under the Banking (Disclosure) Rules and with reference to the HKMA's Return of Mainland Activities.

以下數字是根據銀行業 (披露) 規則內地活動申報表所描述的交易對手類別編製。

As of 30 Jun 2022

於 2022 年 06 月 30 日

Types of Counterparties

交易對手類別

1. Central government, central government-owned entities and their subsidiaries and joint ventures (JVs)  
中央政府，中央持有的企業、其子公司及其合資企業
2. Local governments, local government-owned entities and their subsidiaries and JVs  
地方政府，地方政府持有的企業、其子公司及其合資企業
3. PRC nationals residing in Mainland China or other entities incorporated in Mainland China and their subsidiaries and JVs  
中國內地定居的中國國民或其他中國內地註冊的企業、其子公司及其合資企業
4. Other entities of central government not reported in item 1 above  
沒有包含在項目一中的中央政府企業
5. Other entities of local governments not reported in item 2 above  
沒有包含在項目二中的地方政府企業
6. PRC nationals residing outside Mainland China or entities incorporated outside Mainland China where the credit is granted for use in Mainland China  
非中國內地定居的中國國民或非中國內地註冊企業但獲批貸款用於中國內地
7. Other counterparties where the exposures are considered by the reporting institution to be non-bank Mainland China exposures  
其他企業風險而申報機構視為非銀行中國內地風險

	On-balance sheet exposure	Off-balance sheet exposure	Total Exposure
	資產負債表內的 承受風險項目	資產負債表外的 承受風險項目	承受風險總額
	-	-	-
	-	-	-
	-	-	-
	-	-	-
	-	-	-
	439,366	-	439,366
	-	-	-
<b>Total</b>	<b>439,366</b>	<b>-</b>	<b>439,366</b>

Total assets after provision

減值準備後的資產總值

6,526,250

On-balance sheet exposures as percentage of total assets

資產負債表內的承受風險項目相對資產總值的百分比

6.73%

Financial Information Disclosure Statement for the half-year ended 30 June 2022

截至 2022 年 06 月 30 日止年度財務資料披露報告

Additional Information

其他資料

HKD'000 港幣千元 (Unless otherwise indicated 另註除外)

**19 Mainland activities (continued) 內地活動 (續)**

As of 31 Dec 2021

於 2021 年 12 月 31 日

Types of Counterparties 交易對手類別	On-balance sheet exposure 資產負債表內的 承受風險項目	Off-balance sheet exposure 資產負債表外的 承受風險項目	Total Exposure 承受風險總額
1. Central government, central government-owned entities and their subsidiaries and joint ventures (JVs) 中央政府，中央持有的企業、共子公司及其合資企業	-	-	-
2. Local governments, local government-owned entities and their subsidiaries and JVs 地方政府，地方政府持有的企業、其子公司及其合資企業	-	-	-
3. PRC nationals residing in Mainland China or other entities incorporated in Mainland China and their subsidiaries and JVs 中國內地定居的中國國民或其他中國內地註冊的企業、共子公司及其合資企業	-	-	-
4. Other entities of central government not reported in item 1 above 沒有包含在項目一中的中央政府企業	-	-	-
5. Other entities of local governments not reported in item 2 above 沒有包含在項目二中的地方政府企業	-	-	-
6. PRC nationals residing outside Mainland China or entities incorporated outside Mainland China where the credit is granted for use in Mainland China 非中國內地定居的中國國民或非中國內地註冊企業但獲批貸款用於中國內地	594,450	-	594,450
7. Other counterparties where the exposures are considered by the reporting institution to be non-bank Mainland China exposures 其他企業風險而申報機構視為非銀行中國內地風險	-	-	-
<b>Total 總額</b>	<b>594,450</b>	<b>-</b>	<b>594,450</b>
Total assets after provision 減值準備後的資產總值	6,251,709		
On-balance sheet exposures as percentage of total assets 資產負債表內的承受風險項目相對資產總值的百分比	9.51%		



Financial Information Disclosure Statement for the half-year ended 30 June 2022

截至 2022 年 06 月 30 日止年度財務資料披露報告

Additional Information

其他資料

HKD'000 港幣千元 (Unless otherwise indicated 另註除外)

As at 30 Jun 2022 As at 31 Dec 2021

於 2022 年 06 月 30 日 於 2021 年 12 月 31 日

**20 Off -balance sheet exposures****資產負債表外風險承擔**

Contingent liabilities and commitments to extend credit	信貸有關的或然負債及承擔		
- Direct credit substitutes	- 直接信貸替代項目	82,396	82,659
- Trade-related contingent items	- 貿易有關的或然項目	4,206,239	2,264,833
- Others	- 其他	300,000	40,000
		<u>4,588,635</u>	<u>2,387,492</u>

**21 Currency risks****貨幣風險**

The following note illustrates the currency risk of the branch. An individual currency is reported if its net position constitutes 10% or more of the total net position in all foreign currencies.

下表闡明本行的貨幣風險分佈。當某一種外幣的淨持有額(占所持有外幣淨盤總額的百分之十或以上，該外幣的淨持有額及淨倉盤便予以披露。

As at 30 Jun 2022	於 2022 年 06 月 30 日	USD	EUR	AUD	Others	Total
Spot assets	現貨資產	6,483,835	6,618	-	110	6,490,563
Spot liabilities	現貨負債	(5,879,796)	(6,257)	-	-	(5,886,053)
Forward purchases	遠期買入	-	-	-	-	-
Forward sales	遠期賣出	(150,000)	-	-	-	(150,000)
Net option position	期權盤淨額	-	-	-	-	-
Net (short)/long	(短)/長盤淨額	<u>454,039</u>	<u>361</u>	<u>-</u>	<u>110</u>	<u>454,510</u>
As at 31 Dec 2021	於 2021 年 12 月 31 日	USD	EUR	AUD	Others	Total
Spot assets	現貨資產	6,087,596	5,972	-	59	6,093,627
Spot liabilities	現貨負債	(5,678,919)	(5,425)	-	-	(5,684,344)
Forward purchases	遠期買入	20,000	-	-	-	20,000
Forward sales	遠期賣出	-	-	-	-	-
Net option position	期權盤淨額	-	-	-	-	-
Net (short)/long	(短)/長盤淨額	<u>428,677</u>	<u>547</u>	<u>-</u>	<u>59</u>	<u>429,283</u>

## Additional Information

## 其他資料

HKD'000 港幣千元 (Unless otherwise indicated 另註除外)

**22 Liquidity information disclosure 流動性資料披露****22.1 Liquidity ratios 流動性比率**

With effect from 1 January 2015, the Branch is a Category 2 institution (being an institution not designated as a Category 1 institution) and is required to comply with all the requirement of the Banking (Liquidity) Rules ("Rules") that are applicable to it insofar as those requirements relating to the Liquidity Maintenance Ratio ("LMR"). Being a Category 2 institution, Liquidity Coverage Ratio, Net Stable Funding Ratio and Core Funding Ratio are not applicable to the Branch.

於2015年1月1日生效起，本行作為第2類機構(非指定認可為第1類機構的機構)會遵守銀行業(流動性)規則("規則")符合所有有關流動性維持比率("LMR")要求。流動性覆蓋比率、穩定資金淨額比率及核心資金比率不適用於作為第2類機構的本行。

	Period ended 30 Jun 2022 2022 年 06 月 30 日 止期間	Period ended 30 Jun 2021 2021 年 06 月 30 日 止期間
Average liquidity maintenance ratio ("LMR") for 3-month period 季度平均流動性維持比率	62.77%	95.45%
Average LMR for 6-month period 半年度平均流動性維持比率	61.83%	83.40%

The Branch's average value of LMR presented above is based on arithmetic mean of the average value of LMR for each calendar month as reported in the liquidity position return submitted for the relevant reporting period to the HKMA.

以上平均LMR是根據每月呈交到香港金融管理局("HKMA")相關的流動性狀況申報表平均值算值所得。

**22.2 Liquidity risk management 流動性風險管理**

Liquidity risk is defined as the risk that the Branch will be unable to make a timely payment on any of its financial obligations to customers or counterparties in any currency. It is the policy of the Branch to maintain adequate liquidity at all times. Of critical importance is the need to avoid having to liquidate assets or to raise funds at unfavourable terms resulting in long-term damage to the reputation of the Branch.

流動性風險是指當此類風險發生時，本行無法如期向客戶或交易對手履行在任何貨幣下的到期財務義務。本行需要就此議定政策去確保在任何時間下都有足夠的流動性。至關重要是要避免在不利條件下作資產融資而令本行聲譽承受長期損失。

**A. General Policy Principles 一般政策原則**

The overall principle is that the Assets and Liabilities Committee ("ALCO") has responsibility for ensuring that Branch's policy for liquidity management is adhered to on a continual basis. The ALCO is the forum for discussing liquidity matters while Treasury is responsible for executing liquidity directives and operating within the liquidity policy. Treasury's responsibilities also include, but is not limited to, the following:

主要原則是資產負債委員會("ALCO")有責任去確保本行之流動性管理政策維持可持續性。資產負債委員會是作為一個討論流動性事宜的平台，而資金部是負責於流動性政策下執行有關流動性的指示及運作。資金部職責亦包括但不限於下列各項：

1. To actively manage the Branch's intraday liquidity positions to meet payment and settlement obligations on a timely basis.

積極地管理本行的每日流動性狀況以如期償還負債及履行財務義務。

Additional Information

其他資料

HKD'000 港幣千元 (Unless otherwise indicated 另註除外)

**22 Liquidity information disclosure (continued) 流動性資料披露 (續)**

**22.2 Liquidity risk management (continued) 流動性風險管理 (續)**

**A. General Policy Principles (continued) 一般政策原則 (續)**

2. To manage the assets that can be used as collateral to obtain funding in the market by means of repurchase agreement or secured borrowing that would give the Branch the capacity to raise cash quickly to meet short-term liquidity needs.

妥善管理可作抵押之資產，從而在市場中透過回購協議或有抵押貸款來獲取資金，以提高本行獲取資金的能力去迅速滿足短期流動性的需要。

3. To ensure that the sources of funds available are diversified in terms of maturities and market share.

就不同的到期日和市場份額，以確保資料來源的多元化。

4. To comply with the statutory LMR requirement of HKMA.

遵守有關香港金融管理局就流動性維持比率的監管要求。

**B. Liquidity Under Business-as-Usual ("BAU") and Under Stress Condition 於正常業務及壓力條件下的流動性**

Liquidity profiles are prepared under assumptions based on a normal operating environment, i.e., BAU and also under stress condition.

Under BAU conditions, the day-to-day management of liquidity relies on the effective control of cash flow through the Maximum cumulative outflow ("MCO") guidelines. The determination of the Branch's cash flow and the assessment of the capacity to borrow provides an efficient way of managing day-to-day liquidity under normal conditions. The Branch must, however, be in a position to ensure that its commitments are met even when some unforeseen event causes conditions to be far from normal. Thus, liquidity stress testing is performed under different scenarios including institution-specific, general market and combined crises scenarios, for risk management purposes.

本行的流動性狀況是按一般的市場環境下的假設而建立，當中包括於正常業務 ("BAU") 及壓力條件下。

於正常業務條件下，日常流動性管理是根據最大累計現金流出 ("MCO") 的指引控制現金流。本行的現金流量測定及借貸能力評估在正常業務條件下有效率地提供日常流動性管理。但本行必須確保就算遠離正常環境下亦能履行本行的承諾。因此，本行會為風險管理目的作不同情景的流動性壓力測試，包括具體機構、一般市場及合併危機情景。

**C. Liquidity Contingency Plan 流動性應急計劃**

It is the intent of the Branch's liquidity policy to establish a process which will prevent a crisis from ever occurring. It is, however, possible that despite all the prudential liquidity measures being in place, temporary pressures on liquidity may arise from unexpected developments, either internal or from external factors affecting the Branch specifically or the financial markets as a whole. Thus, the Branch has a Liquidity Contingency Plan in place to ensure adequate liquidity in case of contingencies. Head Office shall provide the necessary liquidity support to the Branch in such cases.

本行流動性風險制度的原意是去建立的一個能預防危機出現的程序。但是外在或內在因素所產生的意外影響，即使在謹慎的流動性指標基準下，也有機會對本行或整體的金融市場造成暫時性的壓力。本行流動性應急計劃的存在就是為了確保有足夠的流動性而作出應對。在必要時，集團亦會為本行作出流動性的支持。

Financial Information Disclosure Statement for the half-year ended 30 June 2022

截至 2022 年 06 月 30 日止年度財務資料披露報告

Additional Information

其他資料

HKD'000 港幣千元 (Unless otherwise indicated 另註除外)

**22 Liquidity information disclosure (continued) 流動性資料披露 (續)****22.2 Liquidity risk management (continued) 流動性風險管理 (續)****D. Liquidity Reporting 流動性報告**

Treasury incorporates the liquidity policy into its daily operations and the ALCO reviews liquidity and compliance with policy as a standing agenda item. A liquidity profile is submitted to Head Office at least on a monthly basis for consolidation and subsequent reporting to the Risk Management Committee ("RMC").

資金部負責管理日常的流動性風險制度，而資產負債委員會會定期審閱該流動性風險制度是否符合政策規定。流動性報告會至少按月提交給集團作合併報表，然後再提交給風險管理委員會審閱。

**E. Funding structure 融資結構**

Significant funding instruments

主要融資工具		As at 30 Jun 2022		As at 31 Dec 2021	
		於 2022 年 06 月 30 日		於 2021 年 12 月 31 日	
		Total amount 總額	As % of total liabilities 佔總負債百分比	Total amount 總額	As % of total liabilities 佔總負債百分比
Deposits from customers	客戶存款	3,339,764	51%	3,283,257	52%
Borrowings from syndication of loans	銀團貸款	1,999,467	31%	2,003,306	32%
		<u>5,339,231</u>		<u>5,286,563</u>	

The Branch does not have concentration limits on collateral pools, therefore, no disclosure.

本行沒有抵押品的集中度限額，因此沒有資料需要披露。

**F. Liquidity gap by remaining maturity 剩餘期限流動性缺口**

As at 30 Jun 2022

於 2022 年 06 月 30 日

	Total amount 總額	<=1 year <=1年	1 - 5 years 1 - 5 年	>5 years >5年	Balancing amount 餘額
Total on-balance sheet assets 資產負債表內的資產總額	6,567,593	5,494,818	862,109	196,180	14,486
Total off-balance sheet claims 資產負債表外的資產總額	392,360	392,360	-	-	-
Total on-balance sheet liabilities 資產負債表內的負債總額	6,526,250	3,814,783	2,221,978	11,372	478,117
Total off-balance sheet obligations 資產負債表外的負債總額	4,588,634	4,588,634	-	-	-
Contractual maturity mismatch 淨差距	Not applicable 不適用	(2,516,239)	(1,359,869)	184,808	Not applicable 不適用
Cumulative contractual maturity mismatch 累計差距	Not applicable 不適用	(2,516,239)	(3,876,108)	(3,691,300)	Not applicable 不適用

## BDO Unibank Inc., Hong Kong Branch

Financial Information Disclosure Statement for the half-year ended 30 June 2022

截至 2022 年 06 月 30 日止年度財務資料披露報告

### Additional Information

其他資料

HKD'000 港幣千元 (Unless otherwise indicated 另註除外)

## 22.2 Liquidity risk management (continued) 流動性風險管理 (續)

### F. Liquidity gap by remaining maturity (continued) 剩餘期限流動性缺口 (續)

As at 31 Dec 2021

於 2021 年 12 月 31 日

	Total amount	<=1 year	1 - 5 years	>5 years	Balancing amount
	總額	<=1年	1 - 5 年	>5年	餘額
Total on-balance sheet assets	6,293,782	5,204,397	871,776	196,732	20,877
資產負債表內的資產總額					
Total off-balance sheet claims	-	-	-	-	-
資產負債表外的資產總額					
Total on-balance sheet liabilities	6,251,708	3,473,386	2,347,749	1,073	429,500
資產負債表內的負債總額					
Total off-balance sheet obligations	2,387,492	2,387,492	-	-	-
資產負債表外的負債總額					
Contractual maturity mismatch	Not applicable	(656,481)	(1,475,973)	195,659	Not applicable
淨差距	不適用				不適用
Cumulative contractual maturity mismatch	Not applicable	(656,481)	(2,132,454)	(1,936,795)	Not applicable
累計差距	不適用				不適用

## 23 Remuneration System 薪酬制度

The Branch has adopted the remuneration policy of its head office, BDO Unibank, Inc. Please refer to the 2021 Annual report of BDO Unibank, Inc. for information.

本行採用總公司, BDO Unibank, Inc. 金融銀行有限公司, 的薪酬制度, 請參閱集團 2021 年度年報。

Financial Information Disclosure Statement for the half-year ended 30 June 2022

截至2022年06月30日止年度財務資料披露報告

Group Information

集團綜合資料

PHP'000 菲幣千元 (Unless otherwise indicated 另註除外)

**BDO UNIBANK GROUP****GROUP CONSOLIDATED FINANCIAL POSITION 集團綜合財務資料****1. Capital Position and Capital Adequacy Ratios (audited) 資本及資本充足比率 (已審計)**

The Group's capital position and capital adequacy ratios are as follows: 集團之資本充足比率如下:	As at 30 Jun 2022 於 2022 年 06 月 30 日	As at 31 Dec 2021 於 2021 年 12 月 31 日
<b>Capital Adequacy Ratios 資本充足比率</b>		
Total qualifying capital expressed as a percentage of total risk-weighted assets 總認可資本以風險加權資產百分比顯示	14.5%	14.7%
Tier 1 capital ratio 第一級資本比率	13.6%	13.8%
Total Common Equity Tier 1 ratio 總普通股權第一級比率	13.4%	13.6%
Group shareholder's equity funds (including capital reserves) 集團之股東權益 (包括資本儲備)	432,733,923	424,548,455

The capital adequacy ratios are computed in accordance with the requirements set out in the latest Bangko Sentral ng Pilipinas's Notice to Banks No. (BSP Cir.) 1027 "Amendments to the Guidelines on the Computation of Required Capital".

資本充足比率按照菲律賓中央銀行 ("BSP") 公告第1027號“資本規定計算指引修定版”計算

**2. Other financial information (audited) 其他財務資料 (已審計)**

	As at 30 Jun 2022 於 2022 年 06 月 30 日	As at 31 Dec 2021 於 2021 年 12 月 31 日
Total assets 總資產	3,801,047,972	3,623,748,928
Total liabilities 總負債	3,368,314,049	3,199,200,473
Total loans and advances 總貸款及放款	2,522,064,571	2,450,902,711
Total customer deposits 總客戶存款	2,954,835,779	2,820,895,509
	Half-year ended 30 Jun 2022 於 2022 年 06 月 30 日 止年度	Half-year ended 30 Jun 2021 於 2021 年 06 月 30 日 止年度
Pre-tax profit 稅前盈利	30,960,673	26,395,004

The disclosure statements use both English and Chinese language. If there is any inconsistency between English and Chinese, the English version shall prevail.

此披露報告同時使用英文及中文。如英文本與中文本有歧異，應以英文本為準。